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انیمیشن کوتاه »پتتیک« ساخته نرگس ذاکری به بخش مسابقه جشنواره بین المللی فیلم انیمیشن 
»هپی ولی« در آمریکا راه یافت. »پتتیک« توسط واحد بین الملل مرکز گسترش به جشنواره »هپی ولی« 
که فیلم های کوتاه انیمیشن، انیمیشن تجربی و انیمیشن موشن گرافیک را به نمایش می گذارد، ارسال 
شده است. پنجمین جشنواره »هپی ولی« که به دنبال نمایش آثار خلاقانه انیمیشن از سراسر دنیا است 
از ۶ فروردین تا 13 فروردین ماه 1404 در پنسیلوانیای آمریکا برگزار می شود. انیمیشن »پتتیک« نام 
یکی از سونات های بتهوون و شخصیت اصلی داستان هم یک پیانیست است. موضوع این انیمیشن درباره 

فروپاشی روانی یک انسان است که منجر به خلق اثر هنری می شود./مهر

فیلم مستند داستانی، »عشق شبیه تو بود«، به نویسندگی و کارگردانی مهتاب رضوی وارد مرحله 
تدوین شد.  این فیلم به تهیه کنندگی الهه انتظار و علیرضا جاوید روایت زنانی است که نامشان معادل یک 
معجزه است و شامل چند بخش عاشقانه های تهران مازیار فلاحی، یاقوت زن سرخ پوش میدان فردوسی 
و 5 داستان از 5 زن در موقعیت های مختلف جامعه است. این مستند در چندین فصل مختلف فیلمبرداری 

شده و ادامه فیلمبرداری بخش دیگری از قصه در بهار و تابستان سالِ جدید فیلمبرداری می شود.
شراره ارمغانی، ســمیرا فلاح، الهه انتظار، پروین والی زاده، پانته آ خدامی و با حضور و صدای مازیار 

فلاحی، بازیگران این مستند هستند./صباخبر

»عشق شبیه تو بود«، به تدوین رسید»پتتیک« نوروز امسال به آمریکا می رود

خبر فروش سینما پارس به سوژه داغ این روزهای سینمای ایران 
تبدیل شده اســت. خبری که با واکنش های بسیاری مواجه شده و 
اندوهی را در آستانه سال نو برای سینمادوستان و به ویژه کسانی که با 

این سینما خاطره دارند، برانگیخته است.
سال گذشته بود که سینما عصر جدید نیز به چنین وضعیتی گرفتار 
آمد و موج مهیبی از اظهارتاسف ها را به خود دید. قبل از آن نیز سینما 
بولوار چنین وضعیتی را تجربه کرد و امروز هم ســوژه سینما پارس 
حسابی داغ است. همه این سینماها، به دلیل مستهلک بودن، سال ها 
از نظر اقتصادی راکد مانده اند و درنتیجه، صاحبان این اماکن، تصمیم 
گرفتند تا در شرایطی که هیچ آینده ای برای سینماهای خود متصور 

نیستند، نسبت به فروش آنها اقدام کنند.
این مساله در حالی تکرار می شود که مدیران سینمایی تقریبا در 
تمام این غائله ها ســکوت کرده و ترجیح دادند اظهارنظری نکنند. 
رویکردی که دست کم در سال های گذشته دیده شده و ظاهرا نباید از 
آن متعجب شد اما واکاوی این تعطیلی ها و تحلیلی که می توانیم نسبت 
به آن داشته باشیم، این مهم را اثبات می کند که مدیران سینمایی و 

نهادهای تابعه آنها می توانند برای در دست گرفتن زمام این سینماها، 
وارد گود رقابت شده و نسبت به انتقال کاربری این اماکن اقدام کنند.

هم اکنون بیشتر از 10 سینما به وضعیت سینما پارس دچار هستند 
که ازجمله آنها می توان به عصر جدید، شــهر قشنگ، ایران، روشن، 
کریستال، آسیا، البرز، رادیوسیتی، متروپل، شیرین، رکس و... اشاره 
کرد. این ظرفیت، به خوبی می تواند در اختیار دولت درآمده و به عنوان 
سینماهای دولتی، به ناوگان سینمایی کشور افزوده شود. در سال های 
اخیر، بخش خصوصــی تقریبا عهده دار همه مــوارد راه اندازی های 
ســینمایی کشــور بوده که در مجتمع های تجــاری، پردیس های 
چندسالنه راه اندازی شدند. با توجه به تعدد این مجتمع ها، طبیعتا 
بخش خصوصی رغبتی برای خریداری سینماهای قدیمی و راه اندازی 
مجدد آنها ندارد بنابراین فرصتی برای ورود مراجع سینمایی دولتی 
اســت، چرا که این اماکن یا توســط افرادی برای انواع دیگر تجارت  
خریداری می شوند و یا همین گونه متروکه و بلااستفاده باقی می مانند.

در چشم انداز اولیه، سینمای ایران باید به تعداد 1000 سالن و در 
گام بعد، 2000 سالن برسد. رســیدن به 1000 سالن، تقریبا قطعی 

اســت و با پیشــرفت وضعیت فعلی و افتتاح مجتمع های تجاری، 
سینمای ایران احتمالا تا پایان ســال آینده و یا ابتدای سال 1405 
موفق خواهد شد تا به این محدوده برسد. اما برای رسیدن به 2000 
سالن، باید برنامه ریزی درست و هوشمندانه ای در نظر داشت و دیگر 
نمی توان تنها به ظرفیت مجتمع های تجاری بسنده کرد. این دایره 
بسته چاره ای باقی نمی گذارد جز اینکه بخشی از ناوگان با خریداری، 
ترمیم و تجهیز ســینماهای قدیمی تامین شود. در یک دهه گذشته 
موسسه بهمن ســبز، اتفاق های خوبی را در زمینه نوسازی و تجهیز 
سینماهای خود در سراسر کشور به انجام رساند که حرکت بزرگی در 
این عرصه بود و سبب شد تا آمار مخاطبان این سینماها افزایشی جدی 
پیدا کند. اکنون نیاز است که وضعیت سینماهای متروکه با سیاستی 
این چنینی تغییری جدی پیدا کند و این زخم، یک بار برای همیشه 
ترمیم یابد. بنابراین یکی از رسالت های مهم سازمان سینمایی برای 
سال جدید، حرکت در این مسیر زیرساختی مهم است. مسیری که 
نیاز به بودجه هنگفتی نداشته و می توان با برنامه ریزی درست، زمینه 

عملیاتی شدن این حرکت بزرگ را محقق کرد./ایرنا

 وقتی دولت می تواند ورود کند

 سینماهای متروکه را بهینه کنیم


